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Protokół z XXXV  

Sesji Rady Gminy Poświętne odbytej w dniu 13 czerwca 2014 roku w godzinach                   

11
15

 – 13
47

 w Sali konferencyjnej urzędu gminy. 

 

Posiedzenie otworzył i prowadził radny Worach Przewodniczący Rady Gminy, powitał 

zebranych radnych, kierowników jednostek, sołtysów, władze gminy oraz gości.  

Na podstawie listy obecności stwierdził kworum władne do podejmowania prawomocnych 

uchwał – 13 radnych obecnych w chwili otwarcia posiedzenia. Na sekretarza wybrano 

radnego Małachowskiego. 

Ad.2. Przewodniczący Rady oznajmił, że poniższy porządek posiedzenia został radnym 

przekazany wcześniej, pytał o propozycje zmian. 

1. Otwarcie obrad i stwierdzenie quorum. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

4. Informacja z działalności Wójta Gminy w okresie między  sesjami. 

5. Rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu gminy za 2013 rok i  sprawozdania 

finansowego :  

a. Wystąpienie Wójta w sprawie sprawozdania rocznego z wykonania budżetu gminy za 2013 

rok, informacji o stanie mienia oraz sprawozdania finansowego za 2013 rok, 

b. Przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o sprawozdaniu z realizacji 

budżetu za 2013 rok,  

c. Przedstawienie oceny Komisji Rewizyjnej dotyczącej sprawozdania z wykonania budżetu 

za 2013 rok , sprawozdania finansowego i informacji o stanie mienia,  

d.  Przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie absolutorium,  

e.  Przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie wniosku Komisji 

Rewizyjnej,  

f.  Dyskusja.  

6. Podjęcie uchwał: 

a) w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego za 2013 rok  Gminnego 

Ośrodka Kultury w Poświętnem, 

b) w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego za 2013 rok  Gminnej 

Biblioteki Publicznej w Poświętnem, 

c) w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego i sprawozdania z wykonania budżetu 

gminy Poświętne za 2013 rok, 

d) w sprawie udzielenia absolutorium dla Wójta Gminy Poświętne  z tytułu  wykonania  

budżetu gminy za 2013 rok 

e) w sprawie określenia wysokości dofinansowania posiłków dla dzieci uczęszczających do 

Szkoły Podstawowej w Poświętnem w filiach w Brudzewicach i Dębie z terenu Gminy 

Poświętne w roku szkolnym 2014/2015 

f) zmieniająca uchwałę Nr XXII/127/09 Rady Gminy Poświętne z dnia 26 lutego 2009 roku w 

sprawie ustalenia Regulaminu określającego wysokość stawek i szczegółowe warunki 

przyznawania nauczycielom dodatków za wysługę lat, motywacyjnego, funkcyjnego, za 

warunki pracy, szczegółowe warunki obliczania i wypłacania wynagrodzenia za godziny 

ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw dla nauczycieli zatrudnionych  w   szkołach   

prowadzonych przez  Gminę Poświętne,  

g) zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi 

oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Poświętne” 

h) w sprawie zaciągnięcia kredytu na sfinansowanie planowanego deficytu budżetowego w 

roku 2014, 

i)  w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2014, 
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j)  w sprawie zmiany uchwały wieloletnia prognoza finansowa, 

7. Interpelacje radnych. 

8. Zapytania, informacje  i wolne wnioski. 

9. Zamknięcie obrad. 

- Wójt wniósł o wprowadzenie do porządku projektu uchwały w sprawie 

dofinansowania remontu drogi powiatowej. 

Za przyjęciem projektu uchwały i zmianą porządku posiedzenia głosowało 12 radnych przy 1 

przeciw. 

Przedmiotowy projekt uchwały został umieszczony w pkt 6 ppkt. i. 

Zmieniony porządek posiedzenia został w głosowaniu przyjęty jednogłośnie. 

1. Otwarcie obrad i stwierdzenie quorum. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

4. Informacja z działalności Wójta Gminy w okresie między  sesjami. 

5. Rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu gminy za 2013 rok i  sprawozdania 

finansowego :  

a. Wystąpienie Wójta w sprawie sprawozdania rocznego z wykonania budżetu gminy za 2013 

rok, informacji o stanie mienia oraz sprawozdania finansowego za 2013 rok, 

b. Przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o sprawozdaniu z realizacji 

budżetu za 2013 rok,  

c. Przedstawienie oceny Komisji Rewizyjnej dotyczącej sprawozdania z wykonania budżetu 

za 2013 rok , sprawozdania finansowego i informacji o stanie mienia,  

d.  Przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie absolutorium,  

e.  Przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie wniosku Komisji 

Rewizyjnej,  

f.  Dyskusja.  

6. Podjęcie uchwał: 

a) w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego za 2013 rok  Gminnego 

Ośrodka Kultury w Poświętnem, 

b) w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego za 2013 rok  Gminnej 

Biblioteki Publicznej w Poświętnem, 

c) w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego i sprawozdania z wykonania budżetu 

gminy Poświętne za 2013 rok, 

d) w sprawie udzielenia absolutorium dla Wójta Gminy Poświętne  z tytułu  wykonania  

budżetu gminy za 2013 rok 

e) w sprawie określenia wysokości dofinansowania posiłków dla dzieci uczęszczających do 

Szkoły Podstawowej w Poświętnem w filiach w Brudzewicach i Dębie z terenu Gminy 

Poświętne w roku szkolnym 2014/2015 

f) zmieniająca uchwałę Nr XXII/127/09 Rady Gminy Poświętne z dnia 26 lutego 2009 roku w 

sprawie ustalenia Regulaminu określającego wysokość stawek i szczegółowe warunki 

przyznawania nauczycielom dodatków za wysługę lat, motywacyjnego, funkcyjnego, za 

warunki pracy, szczegółowe warunki obliczania i wypłacania wynagrodzenia za godziny 

ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw dla nauczycieli zatrudnionych  w   szkołach   

prowadzonych przez  Gminę Poświętne,  

g) zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi 

oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Poświętne” 

h) w sprawie zaciągnięcia pożyczki na sfinansowanie planowanego deficytu budżetowego w 

roku 2014, 

i) w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Opoczyńskiemu na realizację zadania 

pn. "Remont drogi powiatowej nr 3100 E w miejscowości Wólka Kuligowska" 
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j) w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2014, 

k)  w sprawie zmiany uchwały wieloletnia prognoza finansowa, 

7. Interpelacje radnych. 

8. Zapytania, informacje  i wolne wnioski. 

9. Zamknięcie obrad. 

 

Ad.3. Protokół z poprzedniej sesji został przyjęty jednogłośnie. 

Ad.4. Informacja z działalności w okresie między  sesjami przedstawił Wójt Gminy. 

Ad.5. a. W imieniu Wójta pani Kośka Skarbnik Gminy omówiła realizację budżetu za rok 

2013, ponadto przedstawiła sprawozdania finansowe oraz stan mienia gminy. 

Ad.5.b. Pani Kośka Skarbnik Gminy przedstawiła opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej o 

sprawozdaniu z realizacji budżetu gminy – opinia pozytywna. 

Ad.5.c. Radny Pawlik przewodniczący komisji rewizyjnej przedstawił opinię komisji o 

realizacji budżetu, zapoznał również z uzasadnieniem uchwały jaką komisja podjęła w 

sprawie absolutorium. Dodał, że w głosowaniu radni komisji jednogłośnie głosowali nad 

udzieleniem Wójtowi Gminy absolutorium za rok 2013. 

Ad.5.d. Opinię Izby Obrachunkowej w sprawie uchwały komisji rewizyjnej przedstawiła pani 

Kośka Skarbnik Gminy – opinia pozytywna. 

Ad.5.f. Wójt Gminy omówił realizację budżetu w roku 2013, przedstawił zrealizowane 

inwestycje. Dodał, że rok był w głównej mierze poświecony reformie oświaty gminnej i 

optymalizacji wydatków budżetowych. Rok 2014 będzie już rokiem lepszym finansowo 

ponieważ widać powstałe oszczędności w związku z reformą oświaty. Dodał, że obecnie 

można było przeznaczyć 20% budżetu na inwestycje. Zapoznał zebranych z prowadzonymi 

jak również planowanymi inwestycjami do realizacji w roku 2014. 

- radny Fanas stwierdził, że nie polemizuje z opinią komisji rewizyjnej a opinie izby 

obrachunkowej , Wójta jak również reformę oświaty należy postrzegać dużo szerzej. 

Rewolucja oświatowa spowodowała to, że mamy najniższe noty z egzaminów w 6 

klasie, o których pisali w Piotrkowie. Porównywał wydatki z dochodami stwierdzając, 

że zawsze w odpowiednim czasie znajdują się odpowiednie kwoty na wydatki. 

Przedstawił wysokość zarobków Wójta na przestrzeni kilku lat. Pytał również o 

podjęte działania w sprawie gminnej służby zdrowia, współpracy z urzędem pracy i 

tworzeniu miejsc pracy jak również poprawy warunków życia mieszkańców czy 

zapewnienia bezpieczeństwa, również drogowego jak również poprawy warunków 

egzystencji seniorów. Stwierdził, że Wójt często unika pełnych odpowiedzi na pytania 

związane z wydatkami finansowymi gminy. 

- Wójt oznajmił, że od dwunastu lat nie miał zwiększanego wynagrodzenia, nie 

rozumiem skąd radny posiada takie dane. 

- pani Duraj Sekretarz Gminy oznajmiła, że w jednym roku mogło być większe 

wynagrodzenie roczne ale związane jest to z przyznaną Wójtowi jubilatką. 

- Wójt stwierdził, że Ośrodek gminny podlega pod powiat i gmina nie ma wpływu na 

zatrudnienie. Odnośnie braku inwestycji to był ten stan spowodowany nadmiernymi 

wydatkami na oświatę. Droga krajowa zostanie przebudowana ale na chodniki brakuje 

miejsca, należałoby wykupywać podwórka. Co do świetlicy w Poświętnem to jej 

położenie uniemożliwia stworzenie dogodnych warunków dla seniorów. 

- radny Franas stwierdził, że Wójt jest reprezentantem gminy i to że nic nie może zrobić 

to zwykłe mydlenie oczu, odnośnie kanalizacji stwierdził, że gmina Białaczów 

posiada już 45 km kanalizacji a my zaledwie 6.  

W podjętej dyskusji omawiano kwestie związane z realizacją budżetu i inwestycji. Omawiano 

możliwości realizacji zaplanowanych inwestycji oraz powody braku realizacji większej liczby 

zadań. 
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Ad. 6.a. Projekt uchwały przedstawiła pani Kośka Skarbnik Gminy. 

- uwag nie było 

Za przyjęciem uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego za 

2013 rok  Gminnego Ośrodka Kultury w Poświętnem głosowało 13 radnych – jednogłośnie. 

Ad.6.b. Projekt uchwały przedstawiła pani Kośka Skarbnik Gminy. 

- uwag nie było 

Za przyjęciem uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego za 

2013 rok  Gminnej Biblioteki Publicznej w Poświętnem głosowało 13 radnych – 

jednogłośnie. 

Ad.6.c. Projekt uchwały przedstawiła pani Kośka Skarbnik Gminy. 

- uwag nie było 

Za przyjęciem uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego i sprawozdania z 

wykonania budżetu gminy Poświętne za 2013 rok głosowało 13 radnych – jednogłośnie. 

Ad.6.d. Projekt uchwały przedstawiła pani Kośka Skarbnik Gminy. 

- uwag nie było 

Za przyjęciem uchwały w sprawie udzielenia absolutorium dla Wójta Gminy Poświętne  z 

tytułu  wykonania  budżetu gminy za 2013 rok głosowało 11 radnych, wstrzymało się 2. 

Wójt Gminy podziękował za udzielenie absolutorium, dodał, że realizacja budżetu to wspólne 

dzieło Wójta jak również Rady, sołtysów i pracowników urzędu. 

Przewodniczący Rady ogłosił piętnastominutową przerwę w posiedzeniu. 

O godzinie 12
35

 wznowiono posiedzenie 

Ad.6.e. Projekt uchwały przedstawiła pani Duraj Sekretarz Gminy, dodała, że uchwała jest o 

treści jak z ubiegłego roku, związana jest ze zmiana sposobu żywienia dzieci w szkołach. 

- uwag nie było 

Za przyjęciem uchwały w sprawie określenia wysokości dofinansowania posiłków dla dzieci 

uczęszczających do Szkoły Podstawowej w Poświętnem w filiach w Brudzewicach i Dębie z 

terenu Gminy Poświętne w roku szkolnym 2014/2015 głosowało 12 radnych – jednogłośnie. 

Ad.6.f. Projekt uchwały przedstawiła pani Duraj Sekretarz Gminy, dodała, że zmiana dotyczy 

głównie dodatków dyrektora i kierowników filii, ponadto wprowadza się nowe stanowisko w 

związku z planami utworzenia przedszkola. Uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez 

nauczycielskie związki zawodowe. 

- uwag nie było. 

Za przyjęciem uchwały zmieniającej uchwałę Nr XXII/127/09 Rady Gminy Poświętne z dnia 

26 lutego 2009 roku w sprawie ustalenia Regulaminu określającego wysokość stawek i 

szczegółowe warunki przyznawania nauczycielom dodatków za wysługę lat, motywacyjnego, 

funkcyjnego, za warunki pracy, szczegółowe warunki obliczania i wypłacania wynagrodzenia 

za godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw dla nauczycieli zatrudnionych  w   

szkołach   prowadzonych przez  Gminę Poświętne głosowało 11 radnych przy 1 

wstrzymującym się od głosu. 

Ad.6.g. Projekt uchwały przedstawiła pani Duraj Sekretarz Gminy, dodała, że zmiana 

uchwały nie wynika z błędnych zapisów lecz ze zmiany interpretacji odnośnie publikacji 

uchwał 

- uwag nie było 

Za przyjęciem uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad 

zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy 

Poświętne” głosowało 11 radnych – jednogłośnie. 

Ad.6.h. Projekt uchwały przedstawiła pani Kośka Skarbnik Gminy dodała, że pożyczka 

związana jest z budową drogi w Brudzewicach. 

- uwag nie było 
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Za przyjęciem uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki na sfinansowanie planowanego 

deficytu budżetowego w roku 2014 głosowało 11 radnych – jednogłośnie. 

Ad.6.i. Projekt uchwały przedstawiła pani Kośka Skarbnik Gminy. 

- uwag nie było 

Za przyjęciem uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Opoczyńskiemu 

na realizację zadania pn. "Remont drogi powiatowej nr 3100 E w miejscowości Wólka 

Kuligowska" głosowało 12 radnych – jednogłośnie 

Ad.6.j. Projekt uchwały przedstawiła pani Kośka Skarbnik Gminy. Wójt dodał, że w związku 

z powyższą uchwałą wprowadzono zmiany do budżetu. Omówił dodatkowo kwestie związane 

z uruchomieniem połączenia komunikacyjnego z Opocznem, dodał, że uzyskano 

porozumienie w sprawie kursu autobusowego wstępnie na dwa miesiące ale będzie wiązało 

się to z dopłatą z budżetu do przejazdów. Przewoźnik nie jest zainteresowany utworzeniem 

kursu przez Inowłódz z powodów ekonomicznych. 

- pani Zakrzewska mieszkanka Poświętnego poruszyła kwestie związane z brakiem 

połączenia z Opocznem i uciążliwościami szczególnie dla ludzi w podeszłym wieku 

zmuszonych do korzystania z porad lekarzy specjalistów, brak połączenia 

uniemożliwia kontakt z lekarzami a prywatne przejazdy są bardzo drogie. 

- Wójt oznajmił, że przedsiębiorstwa komunikacyjne są prywatne i nie ma możliwości 

wpływu na ich decyzje, kierują się ekonomią i bez dopłat nie będzie połączenia. 

- radny Świder oznajmił, że pracował kiedyś w PKS-się i wie jak na przestrzeni lat 

zmniejszała się liczba pasażerów a wzrastały koszty, dopóki PKS nie był 

sprywatyzowany to utrzymywał linie ale teraz wszyscy liczą pieniądze i nikt nie chce 

dopłacać. 

- radny Worach Przewodniczący Rady dodał, że Wójt wprowadza do budżetu zadanie 

związane z dofinansowaniem połączenia z Opocznem, nie ma złej woli ze strony 

Gminy, prowadzimy rozmowy ale nie każdy przedsiębiorca chce z nami rozmawiać. 

W podjętej dyskusji omawiano kwestie związane z uruchomieniem połączenia 

komunikacyjnego z Opocznem. W dyskusji pani sołtys Poświętnego zaproponowała 

utworzenie połączenia na bazie transportu gminnego. 

Pani Koska Skarbnik Gminy przedstawiła pozostałe zmiany wprowadzone w budżecie. 

- radni uwag nie wnieśli. 

Za przyjęciem uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy głosowało 10 radnych – 

jednogłośnie. 

Ad.6.k. Projekt uchwały przedstawiła pani Kośka Skarbnik Gminy dodała, że jest ona 

konsekwencją zmian w budżecie  

- radni uwag nie wnieśli. 

Za przyjęciem uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej głosowało 10 

radnych – jednogłośnie. 

Ad.7. Nie było 

Ad.8. Pani Stanik mieszkanka gminy w imieniu rodziców złożyła pismo w sprawie 

utworzenia w przyszłym roku szkolnym dwóch klas czwartych z powodu dużej liczby dzieci 

w obecnej klasie jak i spodziewanych z filii szkoły podstawowej w Brudzewicach i w Dębie. 

- Przewodniczący Rady zwrócił się z pytaniem do pani Stanik czy wniosek rodziców 

jest współudziałem nauczycieli.  

Po uzyskaniu twierdzącej odpowiedzi podziękował za przedstawienie argumentacji i wniosku. 

- Wójt oznajmił, że nie po to przeprowadzano reorganizację aby obecnie zwiększać 

nakłady na oświatę, dodał, że klasa licząca 31 uczniów nie musi być dzielona 

ponieważ nie generuje aż tak wielkiego utrudnienia. 

Podjęto dyskusję związaną z przedmiotową sprawą, w której między innymi przewodniczący 

rady pytał czy rodzice pytali dzieci o ich zdanie w kwestii podziału klasy. Dyrektor szkoły 
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stwierdził, że wniosek popierają nauczyciele, którym z różnych względów brakuje do pełnego 

etatu, zapoznał zebranych z podziałem godzin według obowiązującego arkusza 

organizacyjnego szkoły oraz liczebnością klas, przedstawił i omówił wyniki egzaminów, 

dodał, że tak niskie oceny spowodowane są tym, że w klasach bardzo dużo uczniów posiada 

orzeczenia poradni pedagogiczno-psychologicznej, która zaleca dostosowanie programu do 

poziomu uczniów. Ponadto odnosząc się do zarzutów o braku nadzoru nad dziećmi dyrektor 

stwierdził, że w tym wieku wychowanie dzieci pochodzi z domów rodzinnych a szkoła 

dopiero zaczyna ich kształtować.  Egzamin przy takiej ilości orzeczeń wypadł dobrze. W 

związku z dużą liczbą orzeczeń i problemów dzieci z wymową planuję zatrudnić logopedę 

oraz pedagoga szkolnego. 

- pan Bajerowski sołtys Dęba stwierdził, że nie wszyscy zostają obdarzeni talentem i nie 

wszyscy będą geniuszami, dzieci są obserwatorami otoczenia, wzorce czerpią od 

rodziców . W dalszej wypowiedzi poprosił o pisemne przedstawienie kosztów 

organizacji sesji Rady Gminy. 

- radny Pawlik dodał, że skoro sołtys prosi o dane na piśmie to należy mu je 

przedstawić, a nie żeby księgowa na szybko przygotowywała informację. 

- pani sołtys Poświętne poruszyła kwestie związane z ustawieniem tablicy 

ogłoszeniowej, gablotki obok kiosku ruchu pytając Wójta o to czyją ona jest 

własnością, dodała, że rozmawiała również z księdzem proboszczem, a skoro nie ma 

właściciela to należy ją przenieść na Młynczysko. 

- ksiądz proboszcz – odnośnie tablicy poruszył kwestie związane z jej lokalizacją i 

estetyką, dodał, że próbował zmienić jej lokalizację ale stwierdzono, że usytuowana 

jest w pasie drogowym. 

- Wójt stwierdził, że tablica zostanie przeniesiona, dodał, że gmina posiada nowe plany 

i dokona sprawdzenia położenia kiosku oraz szerokości pasa drogowego. 

- pan Łaski sołtys Brudzewice Kolonia pytał o remont drogi krajowej, ponieważ 

powoduje ona zagrożenie w ruchu oraz drogi wojewódzkiej do Opoczna 

- Wójt stwierdził, że droga wojewódzka do Opoczna najprawdopodobniej będzie 

remontowana od przyszłego roku a na drodze krajowej umacniane są pobocza. 

- pani Zasowska Kierownik GOK wraz z przedstawicielkami Koła Gospodyń Wiejskich 

z Dęby zaprosiła na organizowany w Dębie wieczór sobótkowy. 

- Wójt zaprosił zebranych na otwarcie świetlicy wiejskiej w Brudzewicach. 

Ad.9. Po wyczerpaniu zagadnień przewidzianych do rozpatrzenia na posiedzeniu sesji i 

zakończeniu dyskusji o godzinie 13
47
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posiedzenie Rady Gminy Poświętne. 

 

Protokołował 

        Przewodniczący Rady Gminy 

Bolesław Kośka 

         Mieczysław Worach 

 

 


